
СВЕДЕНИЯ ОБ АВТОРАХ ЖУРНАЛА
«СИСТЕМНАЯ ПСИХОЛОГИЯ И СОЦИОЛОГИЯ», 2019, № 2 (30)

«SYSTEMS PSYCHOLOGY AND SOCIOLOGY» AUTHORS, 2019, № 2 (30)



РОМАНОВА Евгения Сергеевна — доктор психологических наук, профессор. Исполняющий обязанности директора Института психологии, социологии и социальных отношений МГПУ, заведующий кафедрой общей и практической психологии ИПССО МГПУ. Заслуженный учитель Российской Федерации. Почетный работник высшего профессионального образования Российской Федерации. Лауреат премии Президента Российской Федерации 1998 в области образования, лауреат премии Правительства Российской Федерации 2009 в области образования. Почетный профессор МГПУ, член президиума УМО университетов Российской Федерации. Заслуженный работник высшей школы Российской Федерации.

ROMANOVA Evgeniya Sergeevna — Doctor of Psychological Sciences, full professor. Acting director of the Institute of Psychology, Sociology and Social Relations of the MCU. Head of the Department of General and Practical Psychology at IPSSR of the Moscow City University. Honorary Teacher of the Russian Federation, Honorary Worker of Higher Professional Education of the Russian Federation. Laureate of the President of the Russian Federation Education Award in 1998. Laureate of the Russian Federation Government Education Award in 2009. Honorary Professor of the Moscow City University, member of the Presidium of Educational and Methodological Consolidation of the Universities of the Russian Federation. Honorary Worker of Higher School of the Russian Federation.

E-mail: RomanovaES@mgpu.ru



РЫЖОВ Борис Николаевич — доктор психологических наук, профессор. Заведующий кафедрой педагогической, возрастной и социальной психологии Института психологии, социологии и социальных отношений МГПУ. Лауреат премии Правительства Российской Федерации 2009 в области образования. Почетный работник высшего профессионального образования Российской Федерации.

RYZHOV Boris Nikolayevich — Doctor of Psychological Sciences, full professor. Head of the Department of Pedagogical, Developmental and Social Psychology at the Institute of Psychology, Sociology and Social Relations of the MCU. Laureate of the Russian Federation Government Education Award in 2009, Honorary Worker of Higher Professional Education of the Russian Federation.

E-mail: RyzhovBN@mgpu.ru



КОГАН Борис Михайлович — доктор биологических наук, профессор. Заведующий кафедрой клинической и специальной психологии Института психологии, социологии, социальных отношений МГПУ.

KOGAN Boris Mikhaylovich — Doctor of Biological Sciences, full professor. Head of the Department of Clinical and Special Psychology at the Institute of Psychology, Sociology and Social Relations of the MCU.

E-mail: KoganBM@mgpu.ru



ДРОЗДОВ Александр Зосимович — профессор, доктор медицинских наук, профессор. Заведующий лабораторией НМИЦ ПН им. В. П. Сербского Министерства здравоохранения РФ.

DROZDOV Alexander Zosimovich — Doctor of Medical Sciences, full professor. Head of the Laboratory at the Serbsky NMRC PN.

E-mail: alex00582@yandex.ru



АРЗУМАНОВ Юрий Леонидович — доктор медицинских наук, профессор. Заведующий лабораторией клинической нейрофизиологии Национального научного центра наркологии — филиал НМИЦ ПН им. В. П. Сербского Министерства здравоохранения РФ. Заслуженный работник здравоохранения РФ.

ARZUMANOV Yuriy Leonidovich — Doctor of Medical Sciences (MD), full professor. Head of the Laboratory of Clinical Neurophysiology at the National Scientific Research Institute for Addictions — a Branch of the Serbsky NMRC PN. Honoured worker of health of the Russian Federation.

E-mail: arzumanov42@mail.ru



АБАКУМОВА Алла Алексеевна — кандидат биологических наук. Старший научный сотрудник Национального научного центра наркологии — филиал НМИЦ ПН им. В. П. Сербского Министерства здравоохранения РФ.

ABAKUMOVA Alla Alekseyevna — PhD (Biology). Senior scientist at the Laboratory of Clinical Neurophysiology at the National Scientific Research Institute for Addictions — a Branch of the Serbsky NMRC PN.

E-mail: abakumova46@mail.ru



КОРОТИНА Ольга Викторовна — научный сотрудник отдела психотерапии и медицинской реабилитации в амбулаторных и стационарных условиях, медицинский психолог высшей квалификационной категории ННЦН — филиал НМИЦ ПН им. В. П. Сербского Министерства здравоохранения РФ.

KOROTINA Olga Viktorovna — medical psychologist of the highest qualification category, researcher at the Department of Psychotherapy and Medical Rehabilitation in Outpatient Setting at the National Scientific Research Institute for Addictions — a Branch of the Serbsky NMRC PN.

E-mail: ole4ka_koroti4@mail.ru



ВАЛЯВКО Светлана Михайловна — кандидат психологических наук, доцент. Доцент кафедры клинической и специальной психологии Института психологии, социологии и социальных отношений МГПУ.

VALYAVKO Svetlana Mikhailovna — PhD (Psychology), docent. Docent at the Department of Clinical and Special Psychology at the Institute of Psychology, Sociology and Social Relations of the MCU.

E-mail: ValyavkoSM@mgpu.ru



ЗАХАРОВА Людмила Николаевна — доктор психологических наук, профессор. Заведующий кафедрой психологии управления НИНГУ им. Н. И. Лобачевского, г. Нижний Новгород.

ZAKHAROVA Ludmila Nikolaevna — Doctor of Psychological Sciences, full professor. Head of the Department of Psychology of Management of the Lobachevsky NRSU, Nizhny Novgorod.

E-mail: zlnnov@mail.ru



САРАЛИЕВА Зарэтхан Хаджи-Мурзаевна — доктор исторических наук, профессор. Заведующий кафедрой общей социологии и социальной работы НИНГУ им. Н. И. Лобачевского, Нижний Новгород.

SARALIEVA Zaretkhan Haji-Murzaevna — Doctor of Historical Sciences, full professor. Head of the Department of General Sociology and Social Work of the Lobachevsky NRSU, Nizhny Novgorod.

E-mail: zara@fsn.unn.ru



ЛЕОНОВА Ирина Сергеевна — кандидат социологических наук, докторант кафедры общей социологии и социальной работы факультета социальных наук НИНГУ им. Н. И. Лобачевского, Нижний Новгород.

LEONOVA Irina Sergeevna — PhD (Sociology), doctoral student at the Department of General and Social Psychology of the Lobachevsky NRSU, Nizhny Novgorod.

E-mail: Irina.leonova@unn.ru



ЗАЛАДИНА Анна Сергеевна — ассистент кафедры психологии управления, аспирант кафедры психологии управления, НИНГУ им. Н. И. Лобачевского, Нижний Новгород.

ZALADINA Anna Sergeevna — assistant at the Department of Psychology of Management, post-graduate student at the Department of Psychology of Management of the Lobachevsky NRSU, Nizhny Novgorod.

E-mail: zaladina.a.s@mail.ru



ДОБРИНА Ольга Александровна — кандидат социологических наук. Доцент кафедры социальной психологии и виктимологии НГПУ, Новосибирск.

DOBRINA Olga Aleksandrovna — PhD (Sociology), docent at the Department of Social Psychology and Victimology of the NSPU, Novosibirsk.

E-mail: dobrina-o@mail.ru



ТКАЧЕНКО Александр Владимирович — кандидат исторических наук, доцент. Доцент кафедры социологии и психолого-социальных технологий Института психологии, социологии и социальных отношений МГПУ.

TKACHENKO Alexander Vladimirovich — PhD (History), associate professor, docent at the Department of Sociology and Psychosocial Technologies at the Institute of Psychology, Sociology and Social Relations of the MCU.

E-mail: TkachenkoAV@mgpu.ru



АЛЕКСАНДЕР Тадеуш — доктор педагогических наук, профессор. Профессор Института филологии и педагогики ПВШВ, Варшава, Польша.

ALEKSANDER Tadeusz — Doctor of Andragogy (PhD), full professor. A professor at the Institute of Philology and Pedagogy of the Wszechnica Polska University in Warsaw, Warsaw, Poland.

E-mail: aleksander.tadeusz@gmail.com



НОВЛЯНСКАЯ Зинаида Николаевна — кандидат психологических наук. Ведущий сотрудник ПИ РАО.

NOVLYANSKAYA Zinaida Nikolayevna — PhD (Psychology). Principal researcher at the PI RAE.

E-mail: zinaidann@mail.ru